

# Québec Annual Report Rapport Annuel





**OUR NUMBERS**

- 1637 Girl Members
- 394 Sparks
- 447 Brownies
- 532 Guides
- 193 Pathfinders
- 71 Rangers



- 437 Adult Members
- 337 Unit Guiders
- 11 Honorary Members
- 22 Members at Large
- 34 Trefoil Members
- 90 Commissioners
- Commissaire



- 34 Advisers and  
Conseillères
- 158 Units / Unités
- 17 Districts
- 4346 Spring Cookies Sold
- 4069 Fall Cookies Sold



# NOS CHIFFRES

/ filles membres



s / Membres adultes

Cheftaines d'unités

mbers / Membres honoraires

arge / Membres à titre

rs

s and Council Members /  
et Membres du conseil

ainers /  
formatrices



Sold  
ld





Québec Guiding was full of many great events in 2017, both new and recurring with a twist. Branch-specific days and camp such as our beloved Brownie Superhero event, exciting Sparks in Space, Snow Trails and its twin the Quinzee sleepover and the brand new Ranger Race were held for girls and Guiders in each of these branches.

We also saw the birth of new ideas and changes coming soon. We had a visit from the National program team at our annual Fall Fun Day, we began a partnership with Geordie Productions, the Québec Maple Syrup Challenge completed the sweet popular pair and we rounded the year off with an exclusive Gros Dodo to celebrate Canada's 150<sup>th</sup> and Montreal's 375<sup>th</sup>!

There's no doubt that Guiders played a crucial role in sharing their vision for the future of Guiding and embracing changes as they appeared. Thank you for being role models for girls and for each other. You make us proud and we're confident you'll be the catalysts we need for girls empowering girls and in creating a better world, by girls.

Plusieurs événements magnifiques, certains nouveaux et d'autres récurrents, ont eu lieu pour les Guides au Québec en 2017. L'académie des superhéros Brownies, les Sparks dans l'espace, Snow Trails et la Nuit dans un quinzee ainsi que la course des Rangers ont été organisés pour permettre aux filles et aux cheftaines de chacune de ces branches de passer une ou plusieurs journées ensemble. Nous nous sommes aussi lancées dans une période de changements avec de nouvelles idées. Deux visiteurs de l'équipe de programmation nationale ont assisté à notre journée d'amusement d'automne, nous avons aussi débuté un partenariat avec Geordie Productions, le Défit du syrop d'érable du Québec s'est joint à celui du chocolat et nous



avons terminé l'année en beauté avec le Gros Dodo, une célébration du 150<sup>e</sup> du Canada et du 375<sup>e</sup> de Montréal.

Les cheftaines ont joué un rôle essentiel en partageant leur vision pour le future du Guidisme au Québec et en accueillant les changements qui surviennent avec grâce. Merci pour votre travail en tant que modèles pour les filles et pour chacune de nous. Nous sommes fières et certaines que vous serez les catalystes dont nous avons besoin pour éveiller le pouvoir d'action des filles et pour créer un monde meilleur grâce aux filles.

